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Zápis z 1. zasedání Komise životního prostředí Rady MČ Praha 22 dne 19. 12. 2018 
 
Účastníci: viz prezenční listina 

Z jednání se omluvila Helena Šubertová. 
 
Jednání zahájil předseda komise Ing. Jiří Pařízek (dále jen předseda komise) přivítáním členů 
a hostů.  
 
Program jednání: 
 
1. Seznámení členů komise, ověření kontaktů a souhlasy GDPR. 
2. Stanovení termínů jednání komise. 
3. Přehled činnosti komise v minulém volebním období. 
4. Různé. 
 
Následovalo projednání jednotlivých bodů: 
 
1. Seznámení členů komise, ověření kontaktů a souhlasy GDPR. 

Předseda komise vyzval jednotlivé členy a hosty, aby se představili, proběhlo ověření 
kontaktů a členové komise byli informováni o možnosti vyslovení souhlasu se 
zveřejňováním osobních údajů v rámci GDPR. 

2. Stanovení termínů jednání komise. 

Předseda komise navrhnul na první pololetí 2019 následující termíny jednání komise: 

13. února 2019 

10. dubna 2019 

12. června 2019 

3. Přehled činnosti komise v minulém volebním období. 

Předseda komise požádal vedoucí odboru životního prostředí a dopravy, aby přítomné 
seznámila s agendami odboru životního prostředí a dopravy v oblasti státní správy 
a samosprávy a s přehledem činnosti komise životního prostředí v minulém volebním 
období.  

Ing. Sopoušková uvedla, že hlavními agendami odboru životního prostředí a dopravy 
z hlediska životního prostředí jsou agendy týkající se nakládání s odpady, ochrany ovzduší, 
ochrany přírody a krajiny, ochrany zemědělského půdního fondu, ochrany zvířat proti 
týrání, rostlinolékařské péče, péče o veřejnou zeleň a dětská hřiště a řešení podnětů 
a stížností občanů. Další agendy pak zahrnují monitoring skládky Jezera, problematiku 
lesů, veterinární péči, rybníkářství a myslivost.  

Předseda komise doplnil, že např. problematiku obtěžování hlukem z hlediska jeho dopadu 
na lidské zdraví řeší na území hl. m. Prahy Hygienická stanice hl. m. Prahy.  

Ing. Sopoušková dále pokračovala seznámením s činností komise životního prostředí 
v minulém volebním období (viz příloha zápisu). Komise se zabývala problematikou péče 
o zeleň, péče o dětská hřiště, problematikou odpadů, problematikou ochrany ovzduší, 
problematikou vodních toků a rybníků, vyjadřováním ke stavebním záměrům, návrhem 
rozpočtu v oblasti životního prostředí, stížnostmi na provoz areálu Metrans, turistickým 
pochodem Klubu českých turistů, projektem rozšíření systému likvidace psích exkrementů 
a řešením podnětů občanů. 

4. Různé. 

Předseda komise vyzval přítomné, aby v průběhu ledna zaslali tajemnici komise svoje 
náměty pro činnost komise v novém volebním období.  

Ing. Kužel upozornil na zpracovaný Strategický plán MČ Praha 22, který je k dispozici na 
www. Praha22.cz v sekci menu/důležité dokumenty. Plán je zpracován do roku 2020 a bylo 
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by tedy třeba vyhodnotit plnění strategických cílů a plán aktualizovat. Ing. Sopoušková 
doplnila, že ve Strategickém plánu je průběžně aktualizována pouze sociální oblast. Oblast 
životního prostředí aktualizována nebyla. Ing. Kužel také upozornil na nízký plánovaný 
rozpočet na rok 2019 pro životní prostředí tj. 2 miliony korun. Radní Zmátlo reagoval 
vysvětlením, že v rozpočtu není příliš velký prostor pro navyšování. Ing. Sopoušková 
uvedla, že v rozpočtu odboru životního prostředí nejsou započítány náklady na seče 
trávníků, neboť jsou součástí rozpočtu odboru hospodářské správy. V této souvislosti také 
zazněla potřeba změny organizační struktury, neboť v současné době pracovníci odboru 
životního prostředí a dopravy pokrývají státní správu, ale často již nemají kapacitu na 
řešení otázek týkajících se samosprávy tj. na řešení projektů dalšího rozvoje městské části. 
Ing. Sopoušková k tomu doplnila, že je to dáno stále se zvyšujícími nároky na objem 
a výkon státní správy. Předseda komise uvedl, že struktura úřadu se musí přizpůsobit 
potřebám samosprávy.  

PhDr. Paulus se dotázal na další plán vlastníka Lesů ČR s. p. s Oborou v Uhříněvsi. 
Ing. Sopoušková vysvětlila, že se jedná o lesní porosty, pro které je zpracován lesní 
hospodářský plán a plán péče o zvláště chráněné území. Činnost vlastníka určují tyto 
dokumenty. 

Radní Zmátlo se dotázal, zda se usilovalo o převod Obory z vlastnictví Lesů ČR s. p. 
Ing. Sopoušková uvedla, že v minulosti bylo učiněno několik neúspěšných pokusů o převod 
Obory na hlavní město Prahu. Předseda komise doplnil, že v minulém volebním období 
proběhla jednání s radní pro životní prostředí Plamínkovou a ředitelem Lesů hl. m. Prahy 
Ing. Krchovem. Nyní bude třeba znovu projednat možnost převodu na hl. m. Praze. 

Ing. Zímová navrhla tři oblasti, kterými by se komise mohla v příštím období zabývat: 

1) Boj proti suchu 

2) Nakládání s dešťovými vodami – Ing. Sopoušková v této souvislosti zmínila projekt 
přístavby ZŠ Vachkova, který již počítá s využitím dešťovky. Také u projektu přední 
části Husova parku se počítá se zřízením retenční nádrže pro závlahu zeleně. 

3) Ochrana zemědělského půdního fondu. 

Pro lepší efektivitu práce komise navrhla, zda by bylo možné dostávat podklady pro jednání 
předem a zda by bylo možné zajistit při jednání promítání. 

Ing. Turnovský uvedl, že by bylo dobré navázat na již rozpracované projekty z minulého 
volebního období. Konkrétně uvedl projekt parku za radnicí na parc. č. 1758/3 v k. ú. 
Uhříněves. MČ Praha 22 tento pozemek zakoupila a připravila studii parku. Upozornil na 
potřebu řešení využití tělesa skládky k rekreaci obyvatel Uhříněvsi. MČ Praha 22 na 
skládce prakticky nemá žádné vlastní pozemky, a proto by bylo dobré začít řešením 
majetkoprávní problematiky. 

Ing. Šebesta upozornil na potřebu řešení změny klimatu v souvislosti s technickým 
vybavením budov tj. umístění solárních panelů a chlazení budov. 

V závěru jednání se rozvinula diskuze o způsobu práce komise ve vztahu k radě MČ Praha 
22.  

 

Návrh usnesení RMČ:  

RMČ bere na vědomí zápis ze zasedání komise životního prostředí dne 19. 12. 2018. 
 
 
Příloha: Přehled činnosti komise životního prostředí v letech 2014 – 2018. 
 
Zapsala: RNDr. Kateřina Marková  Ověřil: Ing. Jiří Pařízek 
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Příloha 

 
Přehled činnosti komise životního prostředí v letech 2014 - 2018 

 
Komise životního prostředí Rady městské části Praha 22 se ve volebním období 2014 – 2018 zabývala 
aktuálními problémy životního prostředí. Jednalo se především o následující oblasti: 
 
1. Péče o zeleň 

 Plán péče o veřejnou zeleň a jeho průběžné plnění. 

 Výběrová řízení na zajištění péče o veřejnou zeleň a arboristickou péči o dřeviny. 

 Přebírání nových ploch veřejné zeleně od developerů (Skanska – Romance II v ul. Václava 
Trojana, Central Group a. s. – Pitkovice). 

 Povolování kácení a ošetřování dřevin z důvodu realizace nové výstavby v městské části Praha 
22 a na plochách svěřených městské části Praha 22 (ošetření dřevin na hřbitově, ošetření 
dřevin kolem Vodice, ošetření dřevin v Centru volného času v Bytovkách, ošetření stromořadí 
lip v ul. Lnářská), zásahy při živelných pohromách. 

 Revitalizace parků a obnova zeleně – revitalizace parku Pitkovické rybníky, revitalizace zeleně 
kolem rybníka Vodice, výměna dřevin v ul. Saturnova, obnova zeleně na Novém náměstí a 
výsadba cibulovin v travnatých plochách, výsadba okrasného záhonu a habrového zeleného 
pásu v mateřské škole Hlívová v Pitkovicích, náhrada odstraněných dřevin v parku při ul. 
Strakošová v Pitkovicích, připravuje se projektová dokumentace na revitalizaci přední části 
Husova parku. 

 Zvláště chráněné území Obora v Uhříněvsi – pěstební zásah Lesů ČR v Oboře, opatření proti 
padání větví v ul. Morávkova a Vachkova a jednání o převedení z majetku Lesů ČR s. p. do 
majetku hl. m. Prahy. 

 
Úkoly, které nebyly v minulém volebním období dořešeny: 

 Revitalizace přední části Husova parku. 

 Převod zvláště chráněného území Obora v Uhříněvsi z majetku Lesů ČR s. p. do majetku hl. m. 
Prahy. 

 Opatření proti padání větví v ul. Morávkova a Vachkova. 
 
2. Odpady 

 Systém svozu směsného, velkoobjemového, tříděného odpadu a textilu. 

 Monitoring skládky Jezera. 
 
Úkoly, které nebyly v minulém volebním období dořešeny: 

 Navržení sanačních opatření pro skládku Jezera. 
 
3. Ovzduší 

 Program dotací na přeměnu topných zdrojů „Čistá energie Praha“. 
 
4. Dětská hřiště 

 Koncepce rozvoje dětských hřišť a její průběžné plnění. 

 Multifunkční dětské hřiště v Jezerách, multifunkční sportovní hřiště Kašperská, rekonstrukce 
sportovního hřiště v Hájku, zřízení fitparku v Pitkovicích, doplnění dětského hřiště V Bytovkách, 
nový povrch a kovové hrazení sportovního hřiště na Novém náměstí, zastínění dětského hřiště 
na Romanci II v ul. Václava Trojana. 

 Převzetí nového dětského hřiště a fit prvků v obytném souboru Vivus Uhříněves. 

 Skatepark v Jezerách a jeho dostavba. 

 Hlavní roční kontroly dětských hřišť, jejich opravy a doplnění novými herními prvky. 
 

Úkoly, které nebyly v minulém volebním období dořešeny: 

 Multifunkční dětské hřiště v Jezerách, multifunkční sportovní hřiště Kašperská. 

 Nový skatepark v Jezerách, který by nahradil stávající, neboť již překročil svoji dobu životnosti. 
 
5. Vodní toky a rybníky 

 Spolupráce se správci vodních toků při péči o břehové porosty na vodních tocích. 

 Havárie na vodních tocích a povodňové prohlídky. 
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 Revitalizace Cukrovarského rybníka. 

 Revitalizace vodní soustavy rybníků Vodice a Nadýmač a odchyt nutrií na rybníku Vodice. 
 

Úkoly, které nebyly v minulém volebním období dořešeny: 

 Revitalizace Cukrovarského rybníka. 
 
6. Vyjádření komise ke stavebním záměrům: 

 Provozovna k nakládání s nebezpečnými odpady v Netlukách. 

 Rozšíření areálu společnosti Metrans. 

 Vodní lyžování na Podleském rybníce. 

 Silniční okruh kolem Prahy - stavba 511 Běchovice – dálnice D1. 

 Hostivařská spojka. 

 Základní škola Romance. 

 Mateřská škola V Bytovkách. 
 
7. Různé 

 Návrh rozpočtu v oblasti životního prostředí.  

 Stížnosti na provoz areálu společnosti Metrans. 

 Turistický pochod Klubu českých turistů. 

 Projekt rozšíření systému likvidace psích exkrementů. 

 Řešení podnětů občanů. 
 
Zpracovala dne 28. 11. 2018 RNDr. Kateřina Marková 
 


